
 
 
 
Artikel 32 Vragen VVD Oudewater ten aanzien van 
energietoeslagen en verduurzaming coöperatiewoningen 
 
In de kwartaalrapportage Q2 van Ferm Werk wordt Oudewater voor 2023 geconfronteerd 
met bijna 1 miljoen euro aan hogere lasten dan voor dit jaar begroot. Er worden drie 
voorname oorzaken genoemd: (1) de gestegen minimumlonen en daarmee samenhangende 
uitkeringen, (2) de energietoeslag en (3) het gestegen aantal statushouders. 
 
Oudewater moet haar reserves aanspreken om de rekening te kunnen betalen. VVD 
Oudewater zoekt echter een structurele oplossing, te beginnen met de energielasten. De 
afnemende energiezekerheid, fluctuerende prijzen, toenemende zorgen over 
bestaanszekerheid en de financiële effecten van de energietoeslag leiden voor VVD 
Oudewater tot de volgende vragen: 
 
Energietoeslag: 

1. Welk deel van de stijging van de inkomensregeling zoals aangekondigd in de 
tussentijdse Q2 rapportage Ferm Werk, is te wijten aan de energietoeslag?  

2. Hoe groot zou de stijging t.a.v. de energietoeslag zijn bij een norm tot 120% van de 
bijstandsnorm?  

3. Klopt het dat de kosten en dekking van de energietoeslag incidenteel zijn? Zo niet, 
wat is de verdeling tussen incidentele en structurele kosten en dekking?  

4. De energietoeslag is een eenmalige uitkering gebaseerd op inkomen die is bestemd is 
om de hogere energiekosten te dragen. Klopt het dat dit geld daarmee is bestemd 
om het verbruik van fossiele brandstoffen te subsidiëren?  

5. Hoe staat het college tegenover de gedachte dat wanneer zich een nijpende 
energiesituatie zich aankondigt, meer te kijken naar structureel energiebesparende 
maatregelen dan naar eenmalige fossiele subsidie?  

 
Verduurzaming coöperatiewoningen: 

6. Huurders met een laag inkomen in woningen met een E, F of G -label profiteren in 
2024 van gerichte huurverlaging en op enig moment tot 2028 ook van gratis isolatie. 
Huurders met een hoger inkomen in een woning met een E, F of G -label profiteren 
op enig moment tot 2028 hoe dan ook van gratis isolatie. In welke gevallen heeft in 
Oudewater isolatie tot hogere huren geleid? 

7. In het jaarverslag 2022 staat dat er in Oudewater nog 48 woningen zijn met label E, 
met de doelstelling om dit in 2023 naar 0 te brengen. Graag ontvangen wij een 
actuele tabel van het aantal woningen in Oudewater per energielabel.  

8. Zijn alle mutatiewoningen verbeterd naar energielabel A?  
a) Zo nee, waarom niet?  
b) Zijn er (prestatie)afspraken gemaakt of algemene beginselen van kracht met 

betrekking tot het verduurzamen van mutatiewoningen?  
9. In de prestatieafspraken 2023/2024 staat dat er 77 woningen met label D in 

Oudewater zijn. Tevens is hierin overeengekomen dat het plan van aanpak om ook 
woningen met een energielabel D te verbeteren in 2023 gereed is.  



a) Hoe ver staat het met dit plan?  
b) Wanneer zijn volgens dit plan de woningen met energielabel D verbeterd?  
c) Naar welk label worden deze woningen verbeterd?  

10. In het jaarverslag 2022 staat dat vervolgplannen voor het aanpakken van woningen 
met een oranje label worden gemaakt. Welk label wordt hiermee precies bedoeld? 
Immers label E is oranje en label D is geel. Aangenomen wordt dat dit de stap na het 
verbeteren van label D is, Label C dus.  

a) Klopt dit?   
Over deze plannen is niets opgenomen in de prestatieafspraken.  

b) Welke doelstelling met betrekking tot woningen met label C is er?  
c) Hoe verhouden de aangekondigde plannen zich tot de reeds gemaakte 

prestatieafspraken?  
11. In de prestatieafspraken 2023/2024 staat dat de Woningraat een nieuwe analyse 

maakt van het aantal woningen met zonnepanelen en of de doelstelling hiervoor 
aangescherpt kan worden. De doelstelling was: 2025 30-35% van de woningen is 
voorzien van zonnepanelen. In het jaarverslag 2022 staat dat al op 35% van de 
woningen zonnepanelen liggen.  

a) Wanneer en hoe wordt een nieuwe doelstelling vastgesteld en vastgelegd?  
b) Aan welke doelstelling wordt gedacht?  

12. In de prestatieafspraken 2023/2024 staat dat het warmtevraagstuk bewust wat 
verder weg in de tijd wordt gelegd. Dat betekent dat de Woningraat in Oudewater, in 
tegenstelling tot een pilot in Lopik, nog geen inspanning doet op dit gebied. Begin 
2024 wordt de transitievisie Warmte voorgelegd aan de raad.  
Leidt de vaststelling daarvan tot aanvullende prestatieafspraken met de Woningraat 
voor het jaar 2024?  

13. Is er een mogelijkheid om bij de isolatiemaatregelen prioriteit te leggen bij de 
doelgroep het dichtst bij de bijstandsnorm? 

14. Zijn er mogelijkheden om voor bewoners dichtbij de bijstandsnorm speciale 
regelingen te treffen ten aanzien van zonnepanelen en later eventueel 
warmtepompen of stadsverwarming?  
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